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B e r e t n i n g  

o v e r  fors lag t i l  l ov  o m  r e s t a u r a t i o n s -  og h o t e l v i r k s o m h e d  m .  v. 

[af  Akse l  K n u d s e n  m .  fl.]. 

(Afgivet af erhvervsudvalget 21. maj 1976). 

Udvalget har behandlet lovforslaget i en 
række møder og har herunder stillet spørgsmål 
til handelsministeren, der har besvaret dem 
skriftligt. 

Udvalget har endvidere modtaget henvendel- 
ser fra Afholdselskabernes landsforbund og 
Vesterbros miljøværn. 

En deputation fra Vesterbros miljøværns 
forebyggende gruppe har tillige haft foretræde 
for udvalget og påpeget en række problemer 
vedrørende alkoholmisbruget i bydelen. Miljø- 
værnets forebyggende gruppe gjorde blandt an- 
det udvalget opmærksom på det stigende antal 
bevillinger i bydelen, der efter dets mening 
bidrog væsentligt til det forøgede alkoholmis- 
brug. Miljøværnet var på denne baggrund i 
særlig grad interesseret i en gennemførelse af 
de foreslåede skærpede uddannelseskrav til 
bevillingshaveren, som lovforslaget indeholder. 

Udvalget har drøftet disse spørgsmål med 
handelsministeren i et samråd. Handelsmini- 
steren oplyste, at han afventer en betænkning 
fra landsbevillingsnævnet, hvor nævnet vil 
redegøre for virkningerne af den gældende lov- 
givning, og hvor de betragtninger, som er kom- 
met til udtryk i lovforslaget og i de henvendel- 
ser, der er tilgået erhvervsudvalget, vil indgå. 
Handelsministeren oplyste, at han har bedt 
landsbevillingsnævnet fremskynde dette arbej- 
de mest muligt, og at han forventer at mod- 
tage redegørelsen så betids, at han vil frem- 
sætte et lovforslag i begyndelsen af næste fol- 
ketingssamling. 

På denne baggrund har forslagsstillerne og 
et flertal af erhvervsudvalget (udvalget med 

undtagelse af fremskridtspartiets medlemmer 
af udvalget) afstået fra at gennemføre de æn- 
dringer i lov om restaurations- og hotelvirk- 
somhed, som lovforslaget indeholder. Forslags- 
stillerne og flertallet ser gerne en stramning af 
bestemmelserne vedrørende kravene til bevil- 
lingshavere. Men under hensyn til ministerens 
tilsagn om at fremkomme .med et lovforslag, 
hvori disse forhold indgår, i begyndelsen af 
samlingen 1976-77 finder flertallet det mest 
formålstjenligt at vente med ændringerne af 
loven. Imidlertid ønsker flertallet med henblik 
på handelsministerens forberedelse af lovfor- 
slaget at henlede ministerens opmærksomhed 
på, at det gerne ser, at det overvejes, at den- 
ne lovgivning i videst muligt omfang tillægger 
kommunalbestyrelsernes opfattelse af, om be- 
villing bør gives eller ikke, en ganske særlig 
vægt. 

Et mindretal (fremskridtspartiets medlem- 
mer af udvalget) er enig i, at alkoholproble- 
merne stærkt trænger sig på til en folketings- 
løsning, men at arbejdet endnu ikke er så langt 
fremme, at det er forsvarligt at gennemføre 
detaljerede ændringsbestemmelser. Mindretal- 
let lægger derfor stor vægt på, at folketinget 
og regeringen straks efter det nye folketings- 
års begyndelse med energi tager fat på alkohol- 
spørgsmålets behandling. 

De restriktioner, som flertallet udtrykker sig 
positivt over for vedrørende specielle uddan- 
nelseskrav til bevillingshaveren, kan frem- 
skridtspartiet ikke tilslutte sig. 

P.u.v. 

K. /. Mortensen, 
formand. 
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